
העמים וזה  כל  אל  אהפוך  אז  "כי  בחינת 
כולם בשם השם  לקרוא  ברורה,  שפה 
וכו'"- אהפוך דווקא. כי אז באחרית הימים יתגבר 
ויתפשט השקר לאורכו ולרוחבו מאוד בלי שעור, 
ועל ידי זה דווקא יתהפך השקר אל האמת כנ"ל, 
עד שיתהפכו כל העמים אל האמת לקרוא בשם 
השם ולעבדו שכם אחד וכנ"ל. וזהו "כי אז אהפוך 

אל כל העמים וכו'"-אהפוך דווקא כנ"ל.

ארגיע  ועד  לעד  תיכון  אמת  "שפת  בחינת  וזה 
לשון שקר"- ארגיע, לשון מרגוע ומנוח, כי כל דבר 
קודם שבא לתכלית שלמותו, אין לו מרגוע ומנוח, 
כי הוא כמו מתגלגל ונע ונד ומטולטל עד שיבוא 
וזה  ומנוחתו,  ואז הוא מרגועו  לשלמותו בתכלית 
מתגבר  השקר  כי  שקר,  לשון  ארגיע  ועד  בחינת 
כל  להטעות את  ולרוחב  לאורך  ומתפשט עכשיו 
העולם ח"ו מהשם יתברך ומתורתו הקדושה, וכבר 

נתפסו רבים ונלכדו במה שנלכדו ע"י השקר.

למרגועו  השקר  בא  לא  עדיין  כן  אעפ"י  אבל 
וכשרים  צדיקים  רבים  נשארו  עדיין  כי  ומנוחתו, 
בכל דור ודור שלא שמעו לקול השקר ולא הניחו 
עצמן לטעות ע"י השקר ורדפו אחר האמת באמת 
וכו', כמו שכתוב "הקיצותי ועודי עמך" כמו שפרש 
אוחז  אני  ועדיין  כל הדורות  "באתי עד קץ  רש"י 
בך", ואפילו אותן שנתעו אחר השקר, עדין נשאר 
זה עדין לא  ומחמת  נקודות מהאמת,  בהם כמה 
השלים השקר לבוא למרגועו ומנוחתו והוא חותר 
תמיד לתפוס הכל ח"ו בשקריו, ועל כן הוא מתגבר 
ומתפשט בכל פעם בשקרים ורמאות חדשות בלי 
שעור, כמו שאנו רואין שכת האפיקורסים מחברים 
חיבורים בכל עת גדולים וקטנים בכמה וכמה מיני 
בני  להטעות  חלקלקות  ודברי  והסתות  פיתויים 
התפשטות  ע"י  אבל  הבליהם.  בנכלי  ח"ו  ישראל 
ומנוחתו  למרגועו  סמוך  שהוא  עד  ביותר  השקר 
דווקא  אז  ח"ו,  בשקריו  הכל  יתעו  שכמעט  ח"ו, 
"שפת אמת תיכון לעד" כי דווקא ע"י ריבוי השקר 

מאוד מאוד, יתהפך השקר אל האמת כנ"ל.

ועתה מובן הפסוק הזה היטב "שפת אמת תיכון 
אין  ועד ארגיע לשון שקר" שלשון ארגיעה  לעד 
לשון  פרש  רש"י  כי  פשוט,  פי  על  פרוש  שום  לו 
פי  על  אבל  ארגיע,  לשון  על  מיושב  ואינו  רגע, 
הנ"ל מבואר היטב כפשוטו. שרוח הקודש מתנבא 

הימים,  באחרית  יהיה  האמת  התגלות  שעיקר 
כשאתן כח להשקר שיתפשט בעולם עד שכמעט 
ומנוח  ארגיע לשון שקר, שכמעט אתן לו מרגוע 
ח"ו  העולם  בכל  להתפשט  שירצה  ח"ו  בעולם 
אז  כי  לעד",  תיכון  אמת  "שפת  דווקא  אז  כנ"ל, 
דווקא ע"י ריבוי השקר מאוד מאוד, יתהפך השקר 

אל האמת כנ"ל.

נאחז  העולם  להתעות  השקר  כח  שגם  ידוע 
מהקדושה, כי בלא זה לא היה לו כח להתעות את 
העולם. וכמבואר בעניין זה שכח השקר מהאמת, 
בלי  באחדות  הדברים  כל  היו  שבראשית  מחמת 
הבדל. ועל ידי זה בעצמו הכנעת השקר וביטולו, 
מחמת שבאמת כל כוחו מן האמת מהשם יתברך 
הבחירה,  בשביל  כח  לו  שנתן  כביכול,  בעצמו 
בעצמו,  יתברך  השם  יבטלו  הימים  ובאחרית 

שדווקא ע"י ריבוי השקר יתהפך אל האמת כנ"ל.

ז"ל  רבינו  של  הקדושות  בשיחותיו  מבואר  וכן 
שסיפר משל מאחד שהלך בדרך ונפל עליו גזלן 
לבקש  הנגזל  והתחיל  והניחו.  לו  אשר  כל  ולקח 
מביתו  ונד  נע  הוא  רב  זמן  שזה  היות  מהגזלן, 
ועתה  הסך,  זה  שקיבץ  עד  לביתו  טרף  להביא 
שיבוא לביתו בידיים ריקניות איך ישא פניו, כי לא 
יאמינו לו שנפל עליו גזלן, ועל כן אני מבקש ממך 
על כל פנים שתעשה בי סימן שנפלת עלי, ופשט 
לו כנף ביגדו שירה הגזלן בקני שריפה שלו בכנף 

בגדו, כדי שיהיה לו סימן שנפל עליו הגזלן. 

וכן עשה הגזלן, אחר כך ביקשו עוד הפעם שירה 
בו עוד בכובע שלו, כי אולי לא יאמינו לו בשביל 
סימן אחד, ומילא הגזלן משאלתו וירה בו עוד, וכן 
בבגדיו  המקומות  בשאר  שירה  עוד  ממנו  ביקש 
כדי שיהיו לו סימנים הרבה, וכן עשה הגזלן. אחר 
הגזלן  לו  אמר  אבל  פעם  עוד  שירה  ביקש  כך 
שאין לו עוד אבק שריפה כי כבר כלה הכל. ותכף 
ששמע הנגזל שאין לו עוד נשק תפס את הגזלן 
בערפו והורידו לארץ ולקח ממנו כל הגזלה שגזל 

ממנו והלך לביתו בשלום. 

מאוד בשקרים  מרבין  הנ"ל, שכאשר  בחינת  וזה 
וכזבים ורמאות ועקמומיות, הם מרבין כל כך עד 
שיכלו שקריהם לגמרי ואז יתגלה האמת לאמיתו.

יורה דעה א- סימני בהמה וחי טהורה ד'

כל מה שהצדיק עולה למדרגה 
גבוה יותר הוא משיג יותר חסדי 
השם, שזה עיקר גדולתו יתברך, 
ועל כן הצדיק זוכה להשיג שאין 
שום יאוש בעולם כלל, כי משיג 
שהם  כאילו  חסדים  פעם  בכל 
זה  שע"י  הבורא,  גדולת  עיקר 
הכל יכולים לעלות. ע"כ צריכים 
במעלה  הגדול  צדיק  דווקא 
מאוד מאוד, כי כל מה שהחולה 
יותר הוא צריך רופא גדול  גדול 
גדול  שהצדיק  מה  וכל  ביותר. 
ביותר  להגביה  יכול  הוא  יותר 
אפילו הנופלים מאוד, אם יזכה 
בעץ  ולהחזיק  אליו  להתקרב 

החיים.

רבי ישראל דב אודסר

השם  בדרך  ללכת  כשנבחר 
ולמלא את רצונו, עלינו לעשות 
תמיד  לא  שלם,  בלב  זאת 
רצוננו  פי  על  הדברים  יסתדרו 
ואפילו נחווה גם קשיים ודברים 
מבחן  הוא  כאן  מובנים.  בלתי 
מאמינים  אנו  האם  האמונה, 
הכי  יודע  שהוא  יתברך  בהשם 
בשבילנו  וטוב  נכון  מה  טוב 
או  לטובה,  הכל  גם  ועושה 
שאנו פשוט סומכים על עצמנו 
לא  וכשהדברים  ושיכלנו 
אנחנו  רצוננו  פי  על  מסתדרים 

נופלים לעצבות ויאוש.

לבחור  אוהבים  האדם  בני  רוב 
את החלקים בחיים המתאימים 
להם ולהתעלם מאחרים שאינם 
עונים על רצונם, אלא שבכך אין 
חיים רוחניים ואמתיים, זו בחירה 
ולא  לעשות  שרוצים  מה  של 
כל התכלית  מה שטוב לעשות. 
שלמענה נבראנו הוא כדי שנגיע 
השם,  בהנהגת  מלאה  להכרה 
כדי שנגיע לביטול ולהתמסרות 
מוחלטת לבורא יתברך, להאמין 
שהכל לטובה, להאמין בו ולבטל 
את רצוננו בפני רצונו. אם נצליח 
שנהפך  הרי  ולהאמין,  כך  לנהוג 
ודרכנו  ושפע  אור  מלא  לכלי 

יתחוללו ניסים ונפלאות.

 חודש טוב ומבורך

יוצא לאור ע"י אור הגנוז ברסלב
or-breslev.co.il

נא לשמור על קדושת הגיליון

ברסלבאור הגנוז
דברי חיזוק ואמונה ע”פ תורתו של רביה”ק, הנחל נובע מקור חכמה, צדיק יסוד עולם, 
רבי נחמן מברסלב זיע”א

רבי נתן - ליקוטי הלכותשפת אמת

יש עניין שנתהפך הכל לטובה
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אמרו  הקדוש  רבינו  ובפרט  צדיקים  הרבה  כידוע 
והרי  כלום,  יודעים  לא  באמת  שהם  מספר  פעמים 
הגיעו  במעלה  הגדולים  שהצדיקים  יודעים  אנחנו 
למדרגתם בזכות ההשגות הגדולות והדעת הנשגבה 
על עצמם  אומרים  הם  כיצד  כך  ואם  להם  שהייתה 
שהם לא יודעים כלום. אלה שבפשט הדברים שכנגד 
אין  יתברך,  הבורא  של  סופית  האין  וגדולתו  חכמתו 
שום שייכות והשגה או לידיעה אמיתית ואם כך כל 
חדשה  השגה  או  מעלה  לאיזו  מגיע  שהצדיק  פעם 
הוא יודע שעדיין לא השיג והגיע לכלום ומי יודע מה 

אפשר עוד לדעת או לגלות.

וכותב על זה רבי נתן בליקוטי הלכות, הלכות ביהכ"נ 
פעם  שבכל  תמיד,  זה  בדרך  הולך  הצדיק  "כי  ה': 
שבא להשגה שלימה גבוה מאוד אינו מסתפק בזה 
כלל, רק הוא מתחיל מיד לחזור ולחפש ולבקש אחר 
השגה הגבוה יותר ויותר, ואזי עושה עצמו כאינו יודע 
גמור,  פשוט  איש  ונעשה  לגמרי  דעתו  ומסלק  כלל 
שאינו  עד  כלל,  להשיג  מעולם  התחיל  לא  כאילו 
יכול להחיות את עצמו בשום דבר כ"א בחסד חינם 
שהיה מקיים העולם קודם מתן תורה". ובכן כידוע כל 
העולם מתקיים בזכות התורה הקדושה כמו שנאמר 
לא  וארץ  שמיים  חוקות  ולילה  יומם  בריתי  לא  "אם 
שמתי". ואם כן מה היה מקיים את העולם לפני מתן 
העולם  את  קיים  שהקב"ה  חינם  החסד  זה  תורה, 
בחסדו יתברך ללא שום פעולה מן התחתונים. ובכן 
כאשר הצדיק רוצה להגיע להשגה חדשה או לתורה 
גבוה יותר, הוא משליך את כל השגותיו ועושה עצמו 
כאיש פשוט לגמרי, ואז הוא מחייה את עצמו בחסד 
להשגות  ומגיע  מחדש  ומתחיל  הקב"ה  של  חינם 

גבוהות יותר.

ממשיך רבי נתן וכותב "כי כשהצדיק מסלק השגתו 
שמשכח  שכחה,  בחינת  זהו  פשוט  איש  ונעשה 
מדעתו  ומסלקה  בכוונה  הראשונה  ההשגה  מעצמו 
להשגה  שיבוא  כדי  והכל  כלל,  השיג  לא  כאילו 
הנופלים  וכל  כל הפשוטים  ובזה מחייה  יותר  גבוהה 
שהצדיק  לכך  הראשונה  הסיבה  כך  ואם  שבעולם". 
יורד ממדרגתו ועושה עצמו כאיש פשוט לגמרי, היא 
כדי שיבוא אחר כך להשגות גבוהות יותר. אך ישנה 

סיבה נסתרת וגבוהה יותר למהלך זה של הצדיק.

ואת  השגותיו  את  מעצמו  משכח  הצדיק  כאשר 
חיות  הוא למעשה מקבל  ונהייה איש פשוט,  תורתו 
אין  כרגע  כי  הקב"ה,  של  חינם  מהחסד  זמן  באותו 
התורה  כפי  חיות  מקבל  הוא  ואין  תורה  כביכול  בו 
שלו, רק החיות שהוא מקבל הוא מהחסד חינם של 
הקב"ה שהיה מחייה את העולם גם קודם מתן תורה. 
וכל  הפשוטים  כל  את  מחיים  גם  הוא  זה  ובמעשה 
הנופלים שבעולם, כי הצדיק יסוד עולם הוא שורש 
כל נפשות ישראל וכולם אחוזים ומחוברים בו, וכאשר 
יתברך,  חינם של השם  חיות מהחסד  הצדיק מושך 
המרוחקים  לכל  גם  הזאת  החיות  את  ממשיך  הוא 

והנופלים שלא מגיע להם חיות כפי מעשיהם. 

שים את מבטחך באלוקים לבדו
זו הדרך הישרה האמיתית והבטוחה.

 אברהם בן פנינה ז"ל
 ציון בן שרה ז"ל

 צורי בן אילנה ז"ל 
 ת.נ.צ.ב.ה

המעוניינים בהקדשה של העלון 
0544-525396

לעילוי נשמת

שאלה- אני מקורב לרבינו כבר עשר שנים, בשנים הראשונות זכיתי להתבודד וללמוד 
תורה הרבה, אבל כבר שנתיים שאני נופל ונכשל בעבירות, הגעתי לדכדוך עמוק אולי 

תוכלו לעזור לי?

תשובה- באמת מובא בספרי המוסר שאין חוזק החסידות כתחילתה ולכן תמיד כשהאדם 
מתקרב בפעם הראשונה הוא בוער מאוד מאוד אחריו יתברך ורוצה לקיים את דברי הצדיק 
התורה  בלימוד  ומתמיד  להקב"ה  להתבודד  ומתחיל  העמוקה,  מהשינה  אותו  שמעורר 
וכל זה בא מהישות  הקדושה, אבל אחר כך מתיישן אצלו הכל, ולאט לאט הוא מתקרר, 

והגאות שהוא חושב שהוא הגיע כבר לאיזה מדרגה.

ולכן לא לחינם אמר רבינו שצריך תמיד לעשות התחלה חדשה, הן בהתקרבות להקב"ה, 
לדעת שעדיין אף פעם לא התקרב, עכשיו זו הפעם הראשונה שהוא מתחיל להתקרב אליו 
וכן בכל פעם שבא להתבודד עימו ראוי לו לומר שזו הפעם הראשונה שאני חוזר בתשובה 
וכן בכל יום ובכל שעה יעשה התחלה חדשה וממילא לא יפול ליאוש, מאחר שעדיין לא 
התחיל להיכנס לקדושה ועכשיו מתחיל בפעם הראשונה, וכמו כן צריך להיות בהתקרבות 
וההתקשרות לצדיק האמת ולא להגיד שאני מקורב לרבינו כבר עשר שנים, אלא עכשיו זו 

הפעם הראשונה שאני זוכה להתקרב לרבינו הקדוש.

וזה אתה צריך לדעת, שאפילו אם נפלת לאן שנפלת, כל עוד אתה לא מתייאש ומתחזק 
ברצונות ובכיסופים, אפילו שבמעשים אתה נראה כמו שאתה, וכל עוד אתה מחזיק עצמך 
עם צדיק האמת ומקושר אליו, הרי שבסופו של דבר כל העליות יתהפכו לעליות גדולות, 
בו  יוציא אותך מהמקום  ובודאי  עוזב את המקורבים אליו  רבינו הקדוש, שלא  בכוחו של 

אתה נמצא.

כתוב במסכת קידושין "מחשבה טובה הקב"ה 
כשאדם  הכוונה?  מה  למעשה"-  מצרפה 
חושב לעשות טוב, הקב"ה מחשיב לו את זה 
לעומת  הזה.  הטוב  כבר עשה את  הוא  כאילו 
זאת, כשיהודי חושב מחשבה רעה, הקב"ה לא 
מצרף לו את זה למעשה, לא מחשיב לו את 
זה. הוא חושב לבנות בית כנסת, כוסף לעשות 
איזה מעשה טוב, נחשב לו בשמיים כאילו הוא 
זאת אם האדם  כנסת, לעומת  בית  בנה  כבר 
חושב מחשבה לא טובה, כל עוד הוא לא ביצע 

את אותה המחשבה, לא קרה כלום.

יכולים  אנחנו  עצום  וסוד  גדול  פלא  איזה 
ללמוד מכך, כמה מצוות אני יכול לזכות בזכות 
אני  לעזור,  רוצה  אני  שלי.  הטובה  המחשבה 
צדיק,  להיות  רוצה  אני  חסד,  לעשות  רוצה 
החבר,  על  אשתי,  על  טובים  דברים  חושב 
וכו'. כל הרצונות האלה כל המחשבות הטובות 
הללו, הקב"ה מחשיב לנו את זה בתור מעשה.

שהאדם  "במקום  הקדוש,  הבעש"ט  אומר 
כלומר איפה שהאדם  כל האדם",  חושב שם 
יכול  אני  נמצא,  הוא  שם  במחשבה,  נמצא 
להיות פיזית בבית הכנסת, אבל במחשבה אני 
או בתאילנד,  בהודו  איזה ערסל  על  מתנדנד 
אז אני שמה ממש. לעומת זאת, אם אני לא 
העבודה  במקום  נמצא  אלא  הכנסת,  בבית 

אבל חושב על בית הכנסת, הרי שאני נמצא 
באמצעות  יכול  האדם  הכנסת.  בבית  ממש 
למקום  ממקום  לעבור  שלו,  המחשבה 
במרחקים עצומים תוך שניות, הוא יכול להגיע 
העליונים,  השמיים  לשמי  המדרגות,  לרום 
בו,  דבוק  ולהיות  יתברך  השם  על  לחשוב 
ובשנייה אחת לרדת לשפל המדרגה ולחשוב 

על תאווה ושם הוא נמצא כולו.

"תחשוב  אומר  היה  הזמן  כל  הרבי מליבוביץ' 
מברסלב,  נחמן  רבי  אומר  טוב".  יהיה  טוב- 
בכוח  עשיר,  יהיה  שהוא  יחשוב  האדם  אם 
יחשוב  עשיר.  להיות  יכול  הוא  המחשבה, 
הגמרא  אומרת  צדיק,  יהיה   – צדיק  שיהיה 
רוב  לילך, מוליכין אותו".  רוצה  "בדרך שאדם 
בני העולם מחשיבים את המעשה לעיקר, יש 
שווה,  לא  אני  כסף  לי  אין  שווה,  אני  כסף  לי 
הצלחתי ללמוד והבנתי, מה טוב, לא הצלחתי 
מאומה.  שווה  לא  זה  והשתדלתי  רציתי  ורק 
עצום,  חידוש  פה  לנו  לחדש  בא  רבינו  אבל 
נכון המעשה הוא העיקר, אך כדי להגיע לידי 
מעשה אנחנו צריכים לפעול בשורש, לחשוב 
טוב, לרצות, ואז הקב"ה עוזר לנו להוציא את 
המחשבות והרצונות מן הכוח אל הפועל, וגם 
אם לא הצלחתי, עצם הרצון וההשתדלות, הם 
דברים  מהם  ונעשה  ויקרים,  מאוד  חשובים 

נפלאים.

בהירות הדרך

השגחה פרטית

דיבורי אמונה

המוהרא”ש

הרב עודד שרבי

ברוך זרובבל

בס"ד

מחיר מיוחד לרוצים לזכות את הרבים ואת עצמם ב2 ₪ בלבד.
ניתן לקבל גם מדבקות להצלחה או לעילוי נשמת.

or-breslev.co.il -בקרו באתר החדש שלנו
רדיו ברסלב 24 שעות ביממה, מאות שיעורים לשמיעה וצפייה, חוברות לזיכוי הרבים, 

ספרים, מאמרים, מדבקות משמחות ועוד. 

חוברות חדשות בהוצאת 'אור הגנוז ברסלב' בפורמט מהודר, 
גודל סידור, עם דפי כרומו מעוצב וצבעוני.

חוברת תפילות לנשים עם תפילות בנושאים שונים בשפה 
פשוטה וברורה-אמונה,שמחה,צניעות,תודה,שידוכים,ילדים, 

פרנסה ועוד.
חוברת תיקון הכללי עם עשרה מזמורי תהילים שגילה רבינו 

הקדוש, עם תפילות.

להזמנות- 03-9091753 / 0544-525396

חדש! חוברות תפילות לנשים ותיקון הכללי מפואר



"מתפלא אני עליכם, היהודים", אמר המלך לרב היהודי, "הן עם 
כיצד  כך,  ואם  באלוקים.  אתם  מאמינים  שכן  אתם,  ונבון  חכם 
את  לכפות  יוכל  לכשיבוא  המשיח  כי  בשכלכם,  אתם  תופסים 
מרותו על כל העולם כולו? כיצד יתכן שאדם אחד ויחיד יעמוד 
לפלא  אכן,  מרות?  לקבל  אוהב  שאינו  העולם,  של  טבעו  נגד 

בעיני כיצד אתם מאמינים בזאת"!

"אדוני המלך", השיב לו הרב, "המתן כמה ימים ואשיב לך תשובה 
על תמיהתך"!

לארמון  הגיע  והרב  מספר  ימים  חלפו  לבקשה.  הסכים  המלך 
המלך. "אדוני המלך", הייתה בפיו בקשה, "האם תסכים לקנות 
תרנגול  עוד  אליהם  ובנוסף  וחזקים,  גדולים  תרנגולים  שבעים 

אחד קטן ורך"? גם לבקשה זו ניאות המלך.

ושם  סגור,  חדר  לתוך  להכניסם  הרב  הורה  העופות  משהובאו 
להשאיר אותם משך יום שלם בלי מזון ושתייה. חלף יום, ובבוקר 
המחרת פנה הרב בלווית המלך לחדר התרנגולים. בידיהם אחזו 
השליכו  ומבעדו  החדר  חלון  את  פתחו  הם  העופות.  עבור  מזון 
פנימה גרגרי מזון. עשרות עופות מורעבים התנפלו על הגרגירים, 
של  כוחו  זה  אכן,  תמימים.  תרנגולים  ולא  טרף  חיות  היו  כאילו 
הספיקו  לא  הרצפה  על  שפוזרו  הגרגירים  מעט  ואולם,  הרעב! 
לכולם, על כן נערך מאבק קשה בין העופות, כל אחד דחף וניקר 
את רעהו, נוצות נמרטו, ודם החל זב מגופותיהם של התרנגולים.

קולות  ומשמיעים  זה  זה את  פוצעים  בעוד שבעים התרנגולים 
גם  הצד.  מן  והקטן  הרך  התרנגול  לו  ניצב  אימתניים,  קרקור 
יוכל  הוא ראה את הגרגרים, אך ידע שהוא – החלש והקטן לא 
להלחם עם שבעים התרנגולים החזקים, ועל כן העדיף להתרחק 
מהמערכה. רועד מפחד הסתתר בצילו של כיסא, שעמד בפינת 

החדר.

כך חלפו להם כמה דקות של מהומה. ואז, לאחר שכל התרנגולים 
שכבו  הרצפה  על  בחדר.  שקט  השתרר  וחבולים,  פצועים  היו 

העופות, שבורי כנפיים ומרוטי נוצות.

לכסא.  מתחת  ראשו  את  להוציא  הקטן  התרנגול  העז  אז  או 
התרנגולים  כל  חששו:  נעלם  ומיד  וכה,  כה  הביט  חשש  במעט 
שכבו כואבים ונאנקים, אף לא אחד מהם עמד או זז ממקומו! 
החדר.  פני  על  צועד  החל  רב  ובביטחון  ממחבואו,  הגיח  הוא 
במרכז החדר נחו להם עדיין גרגרי המזון, שהתרנגולים הניצים 
אף לא טעמו מהם. אל הגרגרים הללו פסע התרנגול והחל לאכול 

מהם לתיאבון, בלי שאחד מחבריו יפריע לו...

בדומיה.  והביטו במחזה  בחלון  והמלך  הרב  ניצבו  אותה עת  כל 
השתיקה:  את  הרב  הפר  סעודתו,  את  התרנגול  כשהחל  ועתה, 
למשיח.  הוא  משול  הזה  התרנגול  המלך?  אדוני  אתה,  "רואה 
עתיד הקדוש ברוך הוא לסכסך את שבעים האומות זו בזו – כל 
אומה תכה בחברתה עד זוב דם. ואז, לכשיפלו האומות פצועות, 
את  ויגאל   – אחד!  אדם  אלא  שאינו   – המשיח  יבוא  וחבולות 

כולנו". 

ולהתחזק בדברי אמת של הצדיקים אמתיים  זוכים להאמין  ידי שאנו  על 
שכבר טרחו והתייגעו בשבילנו הרבה לקרב אותנו לעבודת השם, על ידי זה 
יכולים גם אנחנו לזכות להארת הרצון דקדושה, שיהיה רצוננו חזק ואמיץ 
מאוד להשתוקק ולכסוף אליו יתברך ברצונות חזקים וגעגועים גדולים מאוד. 
ואז כל מה שהרצון מתגדל ומתפשט יותר, ע"י זה אנו זוכים להתחזק ביותר, 
כי עיקר ההתחזקות הוא ע"י הרצון. כמו שהשם יתברך מניח כל העליונים 
ומלאכים ושרפים וכו' ורוצה דווקא בעבודת בני האדם הגשמיים, כן כל מה 
שהמדרגה נמוכה ופחותה ביותר, כשמתעוררים משם באיזה התעוררות כל 
שהיא, נעשה מזה שעשועים נפלאים למעלה. ועל כן ע"י שהצדיק הגדול 
מעלה נפשות הפגומות מאוד, ע"י זה דווקא נעשה יחוד נפלא. ועיקר היחוד 
נעשה ע"י שממשיך הצדיק הארה על הנפשות הנ"ל, מבחינה גבוה מאוד, 

שהוא 'אוריתא דעתיקא'.

"חדשים  ג'(:  )איכה  שכתוב  כמו  המוחין,  התחדשות  צריך  ויום  יום  בכל 
דהיינו  המוח,  חידוש  כי  וכו'".  בטובו  "המחדש  שכתוב:  וכמו  וכו'".  לבקרים 
שזוכה לשכל חדש ושכלו הולך וגדול בכל פעם, זהו בחינת ראיה. כי ידיעת 
השכל הוא בחינת ראיה, שיודע ומבין הדבר על בוריו, כאילו רואה אותו בעיניו 
בראיה יפה, וכמו שכתוב )בראשית ג'(: "ותפקחנה עיני שניהם". ופירש רש"י: 
הראות  שכח  מי  כי  בחינות,  שתי  יש  הראות  ובכח  נאמר.  החכמה  שם  על 
שלו יפה, יכול לראות מרחוק, ואין צריך להתקרב אל הדבר שצריך לראות, 
אבל מי שאין כח הראות שלו חזק, הוא צריך להתקרב להדבר שרוצה לראות 
ולהסתכל בו יפה. כן בעבודת השם יתברך, יש מי שמוחו צח, ויכול להתפלל 
או ללמוד בלי עיון, ויש מי שצריך להעלות במחשבתו מקודם שידבר, ואם 
ידבר מקודם שיעלה במחשבתו יהיה הדיבור בלא מחשבה. והוא בחינת אחר 
הדברים. וזהו בחינת מוחין דקטנות, שהם בחינת דינים, ומי ששכלו צח, הוא 

בגדלות המוחין, והוא בחינת רחמים וחסדים.

 תורה ע"ו

מה אומר לכם בני חביבי וכל אנשי שלומנו הנאמנים, 
שימו לבבכם היטב מה נעשה עם האדם בעולם העובר בצל 

הפורח הזה, אשר הכל יודעים שהעולם הבל הבלים הכל הבל. 
ועל אודותיך כבר הקדמתי בדברי אלה להשיבך כי העולם מלא נסיונות בכל 

יום בכמה אפנים ועל כולם יש לנו יסוד מוסד יסוד חזק וקיים לנצח הוא הצדיק 
יסוד עולם יסוד הפשוט, עליו יש לנו להישען כל אחד ואחד בכל מה שעובר עליו, 
כי לא באנו לזה העולם לאכול ולשתות ושארי תאוות חס ושלום, ולא בשביל ממון 

וכבוד המדומה של זה העולם, רק לסבול עמל ויגיעה כדי להכיר את בוראנו ויוצרנו 
יתברך שמו, על פי התורה אשר שם משה לפני בני ישראל וכפי מה שמדריכים אותנו 

הצדיקים אמיתיים שבכל דור ודור.
 מכתב קס"ט

בס"ד

עמוד אחד מספרי רבינו הוא תיקון על הכל! רבי נתן
עכשיו בתוקף הגלות המר הזה עת החושך יכסה ארץ וערפל לאומים, הקדים השם יתברך תרופה למכה ושלח לנו קרן אור משמי מרומים את 

הצדיק יסוד עולם רבינו הקדוש רבי נחמן מברסלב זיע"א שבתורותיו, עצותיו ודרכיו הנפלאים שולח לכל יהודי ויהודיה מסרים של תקווה וחיזוק, 
של שמחה ואמונה, עיצות נפלאות איך להחזיק מעמד בכל מצב ולהתחיל בכל פעם מחדש.

באו ותהיו חלק מאנשי הצדיק האפויים בליבו, המקורבים אליו באמת ורוצים בטובת ישראל.
קבלו פעם בחודש חבילת עלונים של אור הגנוז ברסלב להפצה: 9091753 03 | 0544-525396 ותזכו לכל הברכות והישועות בעולם הזה ולאור 

הגנוז לעולם הבא. * השתתפות בתרומה צנועה בעלות

 מה רבי נחמן יכול לעשות בשבילי! ומה אני יכול לעשות בשבילו?

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 על הפצת תורתו של רבינו הקדוש  
 חכמה,    נחל נובע מקור

 , רבינו הקדוש םצדיק יסוד עול
 

 רבי נחמן מברסלב זיע"א
 ותלמידו רבי נתן זיע"א.

 
 זכות הפצת התורה וזיכוי הרבים  

  מוד לך יעוזכות רבינו הקדוש 
 עד עולם ולנצח נצחים. 

 
 כפי שאתם מפיצים את האור הגנוז

 ת אור גדול  לישראל כך תזכו לראו 
 בחייכם ותזכו לאור הגנוז  

 לבוא. ד  לצדיקים לעתי
 
 

 בברכה
 ארגון 'אור הגנוז ברסלב' 

 580408698 -מותה רשומהע
 

בס"ד



אבינו  היה אברהם" שהצלחת אברהם  "אחד  רבינו הקדוש על הפסוק  מבאר 
רק  שהוא  בדעתו  וחשב  שהרגיש  אחד,  שהיה  ע"י  רק  הייתה  השם  בעבודת 
על  כלל  ולא הסתכל  בעולמו,  יחידי  רק  בדעתו שהוא  בעולם, שהרגיש  יחידי 
בני העולם וכן כל הרוצה להיכנס בעבודת השם, אי אפשר לו להיכנס כי אם ע"י 

שיחשוב שאין בעולם כי אם הוא לבדו יחידי בעולם.

להיות  רוצה  הוא  וגם  חבריו,  של  עבודתם  את  האדם  רואה  לפעמים  כלומר 
יכול  הוא  כי לפעמים  יתירה,  זהירות  ולהגיע למעשיהם אבל פה צריך  כמותם 

ליפול בדעתו מחמת שרואה שאינו מצליח להשתוות אליהם.

והאמת היא, כי אין זה דבר ראוי ונכון שהאדם יעזוב את הנקודה שלו וישקיע 
את כל כולו בנקודה של חבירו. אדם העובר למסלול אחר שאינו שלו, אפילו אם 
בתחילה במשך תקופת זמן מסוימת, הוא יראה הצלחה בדרך החדשה ותהיה 
לו הנאה וחיות מכך, אבל לאורך זמן הוא לא יתמיד בכך, כי בעת שיבוא לפניו 
שעת ניסיון ושעת קושי, הוא ירפה מהמצווה הזו ולא יחזיק בה מעמד. כי רק 
בנקודה האמיתית שלו, היות וזה העניין הפרטי והמיוחד שלו, יש לאדם עוצמות 
מיוחדות וחיות אמיתית, שהוא יכול להמשיך עם העניין שלו גם במצבים קשים 

וחשוכים.

ואם כן, אדם הפוזל לנקודות של אחרים, לא די שלא יזכה לנקודה של חבירו, 
אלא אף יפסיד את הנקודה שלו וחלילה הוא ישאר קרח מכאן ומכאן. ולכן צריך 
מאוד להיזהר, בעת שרואים יהודי אחר שמהדר ומצליח בנקודה מסוימת, לא 
להתלהב ולהחליט שהנה גם אנחנו מתחילים להדר ולהתמקד בעניין ההוא, כי 
למרות שבהתחלה זה יצליח, אך לאורך ימים תדעך ותתמעט הצלחתו בעניין 

ההוא.

כי העיקר הוא להתמקד בנקודה שלו, והבחירה תהיה ע"י שיתבונן לאיזה מצווה 
הוא נוטה לפי טבעו ולפי כישרונותיו ונטיית ליבו, ובעניין הזה הוא ישקיע את כל 

כוחו ומרצו, ואז הוא יגלה בעניין ההוא, חן ונועם והצלחה אמיתית. 

'נהמה  יאכלו  כדי שלא  לזה העולם  הוריד את הנשמות  כידוע הקב"ה 
דכיסופה', כלומר שלא יקבלו את כל ההטבה שהכין להם בחסד חינם, 
ללא שום יגיעה וטרחה מצידן, ואז התעורר בהם הרגשת הבושה כיוון 
שלא יכלו להחזיר במשהו לזה המיטיב להם. על כן הוריד השם יתברך 
את הנשמות לעולם הזה, שיזכו בזכות מעשיהם לקבל את השכר המוכן 
להם, בזכות ולא בחסד חינם, אז גם לא יתביישו לקבל אותו. וזו הייתה 
כדי  נברא  האדם  הרי  האדם,  בריאת  על  האמת  מלאכי  של  הקושיה 
שיזכה ע"י מעשיו הטובים ולא יתבייש בקבלת השכר ואם הוא יקלקל 
קודם שירד  יותר מאשר  גדולה  תהייה  שלו  הבושה  הרי  לפניך,  ויחטא 

לעולם. 

ועל זה כותב רבי נתן בליקוטי הלכות, הלכות נדרים ד', מדוע לך לברוא 
את האדם? "כי אלו המלאכים שהם בחינת דרי מעלה נדמה להם שהם 
כבר יודעים איזה ידיעה בגדולת השם יתברך ולפי ידיעתם אם גדולת 
הבורא יתברך שהוא יתברך רם ונישא ונורא ונשגב מאוד, לא היו יכולים 
להבין כלל בריאת האדם, איך שייך שהשם יתברך יקבל נחת רוח מבן 
אדם גשמי כזה שהוא טיפה סרוחה, גוש עפר וכו'. ועל כן קטרגו עליו 

ואמרו "מה אנוש כי תזכרנו".

נקראתי  לחינם  "וכי  להם  והשיב  עליהם  השגיח  לא  יתברך  השם  אבל 
מי  אין  כי  יתברך,  עצמו  גדולת  את  יודע  יתברך  השם  כי  וחנון",  רחום 
שידע ממנו יתברך כי אם הוא לבדו. והשם יתברך בעוצם רוממותו יודע, 
שדווקא זה עיקר תענוגיו ושעשועיו יתברך, שיברא את האדם בעולם 
וירגיז  יחטא  ואפילו אם  דווקא,  בזה העולם  אותו  ויעבוד  הזה  העשייה 
לפניו יתברך, אף על פי כן יודע כי יש צדיקים גבוהים כאלה שיודעים 
להמשיך גדולת רחמיו וחסדיו גם עליהם ואז יקבל יותר ויותר תענוגים 

ושעשועים".

עתיד  לברוא  עתיד  שהוא  שהאדם  ידע  שהקב"ה  פי  על  שאף  נמצא 
לקלקל ולחטוא, אף על פי כן היה כדאי לו לקב"ה לברוא את האדם ואת 
העולם כמו שנאמר "ותשלך אמת ארצה ואמת מארץ תצמח", כלומר 
שהוא לא השגיח בקטרוג המלאכים שבאו עם האמת שלהם ואמר להם 
שאמת תצמח דווקא מהארץ, דווקא מתוך הגשמיות, השקר והקלקול, 

כי יש לי תכלית גבוהה ונעלמת יותר שאין אתם משיגים אותה.

מה היא אותה תכלית נעלמת שאותה רצה הקב"ה להשיג כביכול עד 
שהיה שווה לו לברוא את האדם אף על פי שידע שיקלקל ונתן לו גם 
אפשרות לשוב בתשובה, כי אם נגיד שהתשובה תגרום לאדם רק לתקן 
תברא  ואל  העולם  לזה  האדם  את  תוריד  אל  כך  אם  וזהו,  החטא  את 
עם  כך  כל  וגדולה  נפלאה  בריאה  להקים  והטעם  העניין  מה  כי  אותו, 
האדם שהוא תכלית הבריאה, שיעברו כל כך הרבה שנים שבהם יקלקלו 
ואחר כך יתקנו ולבסוף יחזירו את המצב לקדמותו כמו שהיה בתחילה. 
בפרט  והאדם  כולו  העולם  והתיקון,  לומר שאחר הקלקול  אלא שחייב 
יגיעו למעלות עליונות וגדולות יותר ממה שבתחילה ועל כן היה כדאי 

להשם יתברך לברוא את העולם והאדם מלכתחילה.

אך ידוע שעיקר העניין שלשמו ברא השם יתברך את כל העולמות כולם 
היא בשביל שיכירו אותו יתברך ויתגלה מלכותו ומידותיו יתברך. ועל מי 
לא על אלו  והרחמים הגדולים אם  יתברך שהם החסד  יתגלו מידותיו 
שחטאו ונפלו ועברו על רצונו, דווקא עליהם יתגלה הרחמים הגדולים, 
דווקא עליהם תתגלה מידת הארך אפיים של הקב"ה שהוא מאריך להם 
אף, דווקא עליהם מתגלה החסד הגדול של הקב"ה, שאף על פי שבני 
אדם מורדים בו ועוברים על רצונו הוא מיטיב איתם ומאריך להם אף. 
נמצא שדווקא ע"י אלו שקלקלו ופגמו ועברו על רצונו מתגלים הרחמים 

והחסד של האין סוף ברוך הוא. 

לחפש  יוצא  למלכות  שהמשנה  רואים  אנחנו  מלך'  בת  'מאבדת  המעשה  בסיפור 
את בת המלך ומוצא אותה במבצר ששם ישב המלך בעטרה, וכמה חילות היו שם 
ומשוררים בכלים לפניו והיה שם נאה ויפה מאוד וראה שם מעדנים ומאכלים. אבל 

כאשר הוא פוגש את המלך היא אומרת לו שכאן, המקום הזה, הוא 'לא טוב'.

ונשאלת השאלה, הרי המבצר המתואר בסיפור נראה למעשה כליל השלמות, הכל 
פאר והדר, משוררים, מטעמים נפלאים, מדוע הבת מלך אומרת שהמקום הזה הוא 

'לא טוב'.

ובכן הבת מלך היא כמובן הנשמה הפנימית והנקודה היחודית של כל אדם, והמשנה 
למלכות הוא כל אחד מאיתנו שבא לעולם כדי למצוא ולגלות את פנימיות נשמתו 
זאת  מחפשים  ומצוות  מתורה  שרחוקים  אלו  בעולם.  שלו  המיוחד  התפקיד  ואת 
והנאה  סיפוק  להם  נותנים  אשר  הזה  העולם  ובתאוות  הגשמיים  בעניינים  כמובן 

זמניים, אבל בעומק הנשמה האדם מרגיש חסר, מרגיש 'לא טוב'.

אך יכול מאוד להיות, שגם במחוזות הקדושה האדם יהיה בתוך מבצר שהכל שם 
נאה ומסודר, יש לו כולל, מוסדות, דירה נאה, הוא לומד את התורה הקדושה בעונג 
ובסיפוק, יש את תחושת הביטחון והחברה מסביב, יש לו גם רב שאומר לו מה לעשות. 
אבל כאן גם טמונה סכנה גדולה, הכל יכול להעשות בלי לב, בלי פנימיות, עושים 
כי ככה צריך לעשות וככה כולם עושים, אין את החיפוש, את הרגשת הצימאון, את 
הצורך להכיר את השם יתברך ולהתחבר אליו, למצוא ולגלות את הנקודה הפרטית 
שלו, כי הוא כלוא בתוך המבצר, חשוב לו מה יגידו, איך הוא נראה בעיני החברה, 
וכאן  זה התכלית  נמצא,  הוא  בו  וכמובן הביטחון הכלכלי, הוא בטוח גם שהמקום 
האמת ואין לו בכלל צורך בחיפוש אמיתי, אבל בעומק הנשמה הבת מלך אומרת לו 

שכאן, המקום הזה הוא 'לא טוב' אתה צריך להתקדם, לשאוף לחפש.

כמובן שתהליך החיפוש הוא במחוזות התורה, אבל האדם צריך להשקיע רצונות, 
להתבודד, ללמוד גם את פנימיות התורה וכמובן הדבר החשוב ביותר, לחפש את 
ויביא אותו למצוא את הבת מלך ואת הנקודה  צדיק האמת, שיראה לו את הדרך 

הפרטית והיחודית שלו בעולם.

שירות לקוחות שלום, במה אוכל 
לעזור?

הזמנתי ספה בצבע זית- למה קיבלתי 
ספה בצבע שחור?!

באמת אדוני! אף פעם לא ראית זיתים 
שחורים...?

צדיק! אל תנסה לחקות ולהתדמות 
לאחרים, העולם עומד על הנקודה 

הפרטית שלך...

חה
בדי

נקודת אור

חידושים ועיונים בדרכו 
ותורתו של רבינו הקדוש 

רבי נחמן מברסלב זצוק"ל
ותלמידו רבי נתן זיע"א

תאמין שיכולים לתקן 

המימד הנוסף
מדריך למודעות עצמית, חשיבה 

חיובית ודמיון מודרך. ע"פ משנתו של 
רבי נחמן מברסלב אשר יוסיף לכם 
אור ושמחת חיים- כולל הדרכה מעשית.
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